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Kennis nemen van:
Stand van zaken Motie Veiligheid en Vuurwerk

Inleiding
In uw vergadering van 2 april jl. heeft u de motie Veiligheid en Vuurwerk aangenomen. U hebt 
ons opgedragen om:
1. onafhankelijk van landelijk beleid met een voorstel te komen, waarbij de vuurwerkoverlast en 

het gevoel van onveiligheid door vuurwerk in Overbetuwe wordt beperkt door bijvoorbeeld:
- het aanwijzen van vuurwerkvrije zones in de diverse kernen van Overbetuwe; 
- de organisatie van centrale vuurwerkshows, naar voorbeeld van Valburg, te stimuleren 

en mogelijk te maken.
2.   helderheid te geven over hoe handhaving hierop ingericht wordt.
3.   dit voorstel uiterlijk op 1 september 2020 aan u voor te leggen.

Samenvatting
De manier waarop we in Nederland de jaarwisseling vieren is al lang onderwerp van discussie. 
De roep om een veiligere jaarwisseling krijgt steeds meer draagvlak in de samenleving. Afkeer 
van agressie en geweld tegen hulpverleners net als vuurwerkletsel, vernielingen en de impact 
op het milieu, dragen bij aan die maatschappelijke steun.

Om de overlast te beperken heeft de Rijksoverheid vanaf 2014 de afsteektijden van vuurwerk 
beperkt: op 31 december vanaf 18.00 uur tot 1 januari 02.00 uur. 
Sinds vorig jaar geldt een verbod op het afsteken van Romeinse kaarsen en babypijltjes door 
particulieren. Vanaf 1 december 2020 mogen vuurwerkverkopers en consumenten niet meer in 
het bezit zijn van sommige vuurwerkproducten en deze dus ook niet meer afsteken. 



Het gaat om vuurwerk uit de categorie F3, knalvuurwerk (zoals rotjes), knalstrengen (zoals 
Chinese matten), enkelshotsbuizen (single shots) en vuurpijlen.

Situatie Overbetuwe
Excessen zoals die zich in sommige delen van ons land de laatste jaren rondom Oud & Nieuw 
hebben voorgedaan, kennen we in Overbetuwe tot op heden gelukkig niet. Traditiegetrouw 
verlopen de jaarwisselingen in onze gemeente redelijk rustig. Dit blijkt o.a. uit de rondgangen 
door de verschillende kernen door de jongerenwerkers, de boa’s en de politie. Het aantal 
meldingen en aangiftes bij de politie en de gemeente zijn minimaal en nemen zelfs nog af. Los 
hiervan kunnen individuele inwoners natuurlijk wel overlast ervaren van het afsteken van 
vuurwerk. 

Huidige stand van zaken 
De wijze waarop de viering van Oud & Nieuw de laatste jaren verloopt in Overbetuwe is voor 
ons reden om vanuit dat perspectief vooralsnog geen vuurwerkshows te stimuleren. Of die 
behoefte aan dit soort shows bij onze inwoners wel bestaat, is onbekend. Dit vraagt om nader 
onderzoek, net als het al of niet aanwijzen van vuurwerkvrije zones. 
Zo’n onderzoek hebben wij niet kunnen laten uitvoeren omdat, in verband met de gevolgen van 
de coronacrisis sinds maart dit jaar, de ambtelijke capaciteit hier vol op is ingezet. Daarnaast is 
het nog zeer de vraag hoe Oud & Nieuw in dat licht dit jaar plaats zal vinden. 

Aanwijzen vuurwerkvrije zones in de diverse kernen van Overbetuwe
In uw motie noemt u het aanwijzen van vuurwerkvrije zones als een optie.
Zoals vermeld verlopen de jaarwisselingen in Overbetuwe rustig. Daarom hebben wij van 
inwoners waarschijnlijk (nog) geen verzoek ontvangen om vuurwerkvrije zones aan te (laten) 
wijzen. We hebben daarmee ook niet in beeld waar die eventueel gewenst zouden zijn. 
Wij zien daarom vooralsnog geen reden om tot aanwijzing van die zones over te gaan. Hierbij 
merken wij op dat zo’n aanwijzing alleen zinvol is, wanneer er voldoende capaciteit beschikbaar 
is om te handhaven op naleving in die zones. Die capaciteit is er niet of we moeten deze alleen 
in zetten in die zones en daarbuiten geen controle en toezicht op het afsteken van vuurwerk 
uitvoeren. Dat vinden we niet wenselijk. Het betekent namelijk dat we geen invulling meer 
kunnen geven aan de aanpak van de laatste 10 á 12 jaar. In deze periode hebben het 
onderwijs, jongerenwerk, ondernemers, inwoners, politie, gemeente (Boa’s), etc. het accent 
vooral gelegd op een preventieve aanpak. Gelet op het succes van deze integrale werkwijze, 
willen we deze graag voortzetten. 

Organisatie van vuurwerkshows stimuleren en mogelijk maken
Onder verwijzing naar het voorbeeld van Valburg heeft u ons opgedragen de organisatie van 
vuurwerkshows te stimuleren en mogelijk te maken. Waar u waarschijnlijk op doelt, is dat 
groepen particulieren gezamenlijk en in georganiseerd verband een grote hoeveelheid 
consumentenvuurwerk tot ontbranding brengen. Hiervoor zullen dan vergunningen nodig zijn. 
Door het verbod op bepaalde categorieën en vormen van consumentenvuurwerk, wordt het 
lastig(er) om voor het publiek aantrekkelijke vuurwerkshows met alleen consumentenvuurwerk 
te organiseren. Bovendien zijn dit soort shows alleen toegestaan wanneer de ontbranding van 
vuurwerk wordt uitgevoerd door een bedrijf dat beschikt over een zogenoemde 
toepassingsvergunning en een persoon die beschikt over een Certificaat van Bekwaamheid. Dit 
brengt veel kosten met zich mee. 



Consequenties
Het nieuwe, landelijke vuurwerkverbod, zal eventueel ervaren overlast en het gevoel van 
onveiligheid door vuurwerk, waarschijnlijk in positieve zin beïnvloeden. Door te kijken wat het 
effect is van dit verbod, kan er voor de jaarwisseling van 2021/2022 gekeken worden naar 
eventuele aanvullende noodzakelijke maatregelen.

Voorkeur lokale driehoek
Voortzetting van de huidige preventieve en integrale aanpak heeft de voorkeur van de lokale 
driehoek, omdat deze tot op heden effectief was en omdat er geen extra druk wordt gelegd op 
de capaciteit van de Boa’s en de politie en daarmee ook goed handhaafbaar is. 

Vervolg
Conform de voorkeur van de lokale driehoek zullen we voor de komende jaarwisseling de 
huidige aanpak continueren. In het eerste kwartaal 2021 zullen we het verloop van de 
jaarwisseling 2020-2021 met o.a. de politie, de Boa’’s en het jongerenwerk evalueren. Wanneer 
deze evaluatie aanleiding geeft om de huidige aanpak te wijzigen, zullen wij met concrete 
voorstellen komen en u hiervan op de hoogte houden.
 
Communicatie
n.v.t.

Behandelend adviseur voor technische vragen: H.J.M. Latta, tel.: 14 0481, email: 
r.latta@overbetuwe.nl
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